
 

ACTA NÚM. 12/2021
Expt. PLN/2021/12.

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 02 DE DESEMBRE DE 2021.

Data: 02 de desembre de 2021. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 23:30 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia dos de desembre de dos mil vint-i-u, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa  
Consistorial  el  Ple  de la  Corporació Municipal  de la  Vila  d’Alcarràs constituïda excepcionalment  a  la  Sala 
d’actes  del  Centre  Cultural  Municipal,  presidida  pel  Sr.  Alcalde-President  Sr.  Jordi  Janés  Girós,  amb 
l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament,  i  la del  Secretari  Sr.  Pere Biedma Agüera,  que 
certifica. 

ASSISTENTS: 
 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA).
Sra. Dolors Godia Serra (SA).
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC)

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
L’article 85 del Reglament d’Organització i Funcionament dels Ens Locals possibilita que, en supòsits de força 
major i per Decret de l’Alcaldia prèviament notificat, es pugui celebrar les sessions plenàries en llocs oficials 
diferents de la sala de sessions de la Casa Consistorial.  Per acord del Ple s’habilità la sala del Centre Cultural  
Municipal “lo Casino” com a Sala d’Actes de la Casa Consistorial per tal de celebrar sessions que precisessin 
preservar la seguretat  dels assistents.   Als efectes de preservar el  distanciament requerit  per la normativa 
reguladora de l’estat d’alarma decretat per l’Estat i d’emergència decretat per la Generalitat de Catalunya i per 
l’Ajuntament en relació amb la pandèmia.

1

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

R
P6

5J
TC

5A
G

G
ST

D
ZH

D
F9

AF
7D

9 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

 d
e 

45
 



 

D’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, del 31 de març 
i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport 
públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que es dona 
publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al servei de 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2. La sessió es realitzarà usant 
la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica municipal. 

A tal  efecte es celebra a la seu del  Centre Cultural  Municipal  la sessió ordinària del  Ple municipal,  prèvia 
convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma reglamentària, amb quòrum d’assistència suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient PLN/2021/10/11. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.

Donats per llegits els esborranys de les actes del Ple corresponent a les sessions: 

-Expedient PLN/2021/10. Sessió ordinària del dia 30 de setembre de 2021.
-Expedient PLN/2021/11. Sessió extraordinària del dia 04 de novembre de 2021.

Propostes d’esmena:

Primera.- La formula l’Alcalde Sr. Jordi Janés

A l’Acta de la Sessió ordinària del dia 30 de setembre de 2021, punt  “7 Expedient 1083/2019. PROPOSTA 
D’ADAPTACIÓ DE LA PRESIDÈNCIA I COMPOSICIÓ DE LES COMISSIONS INFORMATIVES PERMANENTS I 
ESPECIALS,  RÈGIM  DE  FUNCIONAMENT  I  NOMENAMENT  DE  D’ALTRES  REPRESENTACIONS 
CORPORATIVES”, part resolutòria: 

ON DIU: 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
DELEGAT PELS CONSELLS ESCOLARS CENTRES EDUCATIUS PÚBLICS: 
Sots-President: La regidora Sra. Dolors Godia Serra (SA).
-Col. Comtes de Torregrossa.
-Col. Parc del Saladar.
-IES d’Alcarràs.
-Escola Bressol Municipal.
-Escola de Música Agrupació Municipis.

HA DE DIR:

CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
DELEGAT PELS CONSELLS ESCOLARS CENTRES EDUCATIUS PÚBLICS: 
President: El regidor Sr. Gerard Companys Pujol (JxCat)
-Col. Comtes de Torregrossa.
-Col. Parc del Saladar.
-IES d’Alcarràs.
-Escola Bressol Municipal.
-Escola de Música Agrupació Municipis.
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Segona.- La formula el portaveu del grup de SA Sr. Manel Ezquerra.

A la sessió extraordinària del 4-11-21, en el punt 2 n., PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE 
CRÈDIT – MC 16 -SUPLEMENT DE CRÈDIT, que es va votar per unanimitat i en el que s’aprova un préstec de 
189.783 €.   En la part de deliberació, en el últim paràgraf 

ON CONSTA:  

El Sr. Ezquerra recorda que ell també ha manifestat que el seu vot és si el crèdit es pont i s’amortitza l’any vinent. 
Afegeix  que no podem assumir  els  costos de la  compra,  els  costos de la  inversió  i  els  costos ordinaris  de 
manteniment i serveis de la Casa de Vallmanya i el de la Casa de Montagut, per això caldrà buscar empreses 
privades i administracions que ajudin.

HAURIA DE CONSTAR:

Que el Sr. Ezquerra recorda que ha manifestat que vot de SA és si, si el préstec es pont i s’amortitza l’any vinent. 
Abans de procedir a la votació i davant de l’abstenció que anava a fer ERC. Demanem la paraula per que quedi 
clara  aquesta  esmena  i  aquest  compromís  de  tots.  A la  que  ERC  en  aquests  condicions  de  contemplar 
l’amortització en el següent pressupost va girar el sentit de la votació cap al si.  Per tant, SA com ERC i PSC vam 
votar a favor amb l’esmena i el compromís de tots i totes que en els propers pressupostos del 2022 la primera 
partida que s’afegiria seria la d’una amortització extraordinària d’aquest préstec per tal que només fos un préstec 
pont per tal de no perdre la subvenció. La resposta del regidor Pelegrí es que si es contemplava aquesta esmena 
votaven que si, a la que l’alcalde paraules literals va dir: Queda aprovat per unanimitat amb aquesta apreciació amb 
els pressupostos, quan ho debatem, l’amortització d’aquest préstec l’any 2022. 

Posada a votació la proposta, amb les dues esmenes proposades, amb l'assistència dels 13 regidors que 
integren el seu nombre legal, s'aprova per unanimitat.

2.-  Expedient  1242/2021.  RATIFICACIÓ  DE  RESOLUCIÓ  PER  PERSONAR  L’AJUNTAMENT  EN 
PROCEDIMENTS  JUDICIALS  DIVERSOS  SOBRE  RECLAMACIONS  DE  QUANTITAT  DE  PERSONAL 
FUNCIONARI EN RELACIÓ A L´ÚLTIM TRAM DE L’ADEQUACIÓ RETRIBUTIVA DERIVADA DE LA RLT 
(MESURA 8.2).

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Es dona compte que per Decret de l’Alcaldia del dia 2/11/2021, s’ha dictar resolució per personar-se en qualitat  
d’Administració Demandada en els recursos contenciós administratius admesos a tràmit pel Jutjat Contenciós 
Administratiu de Lleida que seguidament es relacionaran per reclamació de quantitats retributives considerades 
degudes i pendents, següents:

Núm. 
procediment

Empleat funcionari demandant

250/2021 M.P., J.M.

399/2021 V.I. JS

465/2021 R.P., V.

466/2021 F.E., D.
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467/2021 C.R., M.

468/2021 M.B., H.A.

469/2021 R.M., G.

470/2021 S.P., G.

471/2021 D.O.G., J.

472/2021 D.M., R.

473/2021 R.P., C.

502/2021 F.R., F.

Resolució dictada en virtut de les facultats que li confereix l'art. 21.1.k) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora 
de les Bases del Règim Local i disposicions concordants.

Per tot el qual es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Ratificar el Decret de l’Alcaldia del dia 02/11/2021,  i els altres dictats per personar l’Ajuntament als 
procediments relacionats a l’expedient Expedient 1242/2021, citat anteriorment.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés manifesta que es tracta de fer la ratificació de la resolució per personar ajuntament en 
procediments judicials, autoritzar al ajuntament a per personar-se davant dels contenciosos administratius derivats 
de la lesivitat de la RLT.

2.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que voten a favor malgrat a considerar 
que s’hagués pogut negociar una solució per no haver tingut que arribar a aquest punt, ara no i toca un altra.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb les dues esmenes proposades, amb l'assistència dels 13 regidors que 
integren el seu nombre legal, s'aprova per unanimitat.

3.- Expedient 1829/2021. PROPOSTA DE DESAFECTACIÓ DE CAMINS DE MONTAGUT EN DESÚS PER 
PERMUTAR-LOS I COMPLETAR LA PROPIETAT DEL PANTÀ DE L’ARRÓS.

 

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.- Aquest Ajuntament es propietari dels  bens de domini públic següents:

-Pol. 6 Parc. 9021 (camí )

-Pol. 6 parc. 9009 (camí) 
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 -Pol. 5 Parc. 9034 (camí)

-Pol. 5 Par. 9035  (camí)

-Pol. 6 Parc. 9027 (camí)

-Pol.  7 Parc. 9002(camí)

-Pol. 7 Parc. 9041 (camí)

2.- Interessa procedir a canviar la qualificació jurídica d'aquest de bé de domini públic a bé patrimonial, per 
destinar a ús particular en haver deixat de complir la finalitat pública a la qual estava destinat, segons es detalla 
seguidament:

RELACIO CAMINS AFECTATS:

Finca1--Pol. 6 Parc. 9021 (camí )  Superfície  afectada: 2.909 m2   Longitud: 735 ml

Finca 2.--Pol. 6 parc. 9009 (camí)   Superfície  afectada: 3.760 m2     Longitud: 820 ml

Finca 3-- Pol. 5 Parc. 9034 (camí)   Superfície  afectada: 6.678 m2     Longitud: 1.670 ml

Finca 4--Pol. 5 Parc. 9035 (camí) Superfície afectada: 3.186 m2 Longitud: 778 ml

Finca 5-- Pol. 6 Parc. 9027 (camí)   Superfície  afectada: 2.332 m2 Longitud: 558ml

Finca 6.--Pol.  7 Parc. 9002 (camí)   Superfície  afectada: 2.438m2 Longitud: 611 ml

Finca 7--Pol. 7 Parc. 9041 (camí)   Superfície  afectada: 508 m2 Longitud: 127 ml

S’annexa a l’expedient plànol camins afectats

3.-  L'Ajuntament té el  propòsit  de modificar la qualificació jurídica del  bé moble de domini  públic d'aquest 
esmentat per la seva transformació en bé patrimonial, per destinar-ho a la permuta amb uns terrenys propietat 
de l’empresa Agrolleida S.A. relatius al 50% de la superfície del denominat Pantà de l’Arròs. Els bens han 
deixat de complir la finalitat pública a la qual estava destinat, es més alguns han desaparegut.

4.-  Consta  certificat  de  l’inventari  de béns  on  consten  destinats  els  immobles  al  Domini  Públic,  ús públic 
general,  destinat  a  camins  rurals  d’ús  públic,  propietat  d'aquest  Ajuntament,  que  consten  identificats 
cadastralment com s’ha relacionat anteriorment i no consten inscrits al registre de la propietat per ser béns 
demanials destinats a l’ús públic des de temps immemorial tenint caràcter imprescriptible.

5.- Amb data 30/09/2021, es va emetre informe de Secretaria en relació amb el procediment i la Legislació 
aplicable per dur a terme la desafectació del be de domini públic propietat d'aquest Ajuntament, de l'ús per 
passar a ser ben patrimonial. 

6.- Amb data 15/11/2021, es va emetre informe pels Serveis Tècnics sobre l'oportunitat  o necessitat  de la 
desafectació del bé, segons la Legislació vigent.

7.- La Legislació aplicable és la següent: 

- Els articles 204 i 205 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, per l'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i 
de Règim Local de Catalunya.

- Els articles 20 i següents del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del Patrimoni 
dels Ens Locals.

- L'article 8 del Reial decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament de Béns de les Entitats 
Locals.
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- Els articles 22.2.l), 47.2.n) i 81 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.

 

Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació aplicable 
procedint la seva aprovació pel Ple de la Corporació, en virtut dels articles 204.5 del Decret Legislatiu 2/2003, 
de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i 20.2 del 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 

 

Es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent

ACORD:

 

PRIMER. Aprovar inicialment la desafectació  dels bens de propietat  d'aquest  Ajuntament,  canviant la seva 
qualificació de bé de domini públic d’ús públic general a bé patrimonial.

RELACIO CAMINS AFECTATS:

Finca1--Pol. 6 Parc. 9021 (camí )  Superfície  afectada: 2.909 m2   Longitud: 735 ml

Finca 2.--Pol. 6 parc. 9009 (camí)   Superfície  afectada: 3.760 m2     Longitud: 820 ml

Finca 3-- Pol. 5 Parc. 9034 (camí)   Superfície  afectada: 6.678 m2     Longitud: 1.670 ml

Finca 4--Pol. 5 Parc. 9035 (camí) Superfície afectada: 3.186 m2 Longitud: 778 ml

Finca 5-- Pol. 6 Parc. 9027 (camí)   Superfície  afectada: 2.332 m2 Longitud: 558ml

Finca 6.--Pol.  7 Parc. 9002(camí)   Superfície  afectada: 2.438m2 Longitud: 611 ml

Finca 7--Pol. 7 Parc. 9041 (camí)   Superfície  afectada: 508 m2 Longitud: 127 ml

 

SEGON. Publicar aquest Acord en el  Butlletí Oficial de la Província  i  en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament 
durant  el  termini  de  vint  dies,  perquè  durant  aquest  període  es  presentin  les  al·legacions  que  s'estimin 
pertinents. Fent constar que de no formular-se al.legacions l’acord inicial serà considerat definitiu sense més 
tràmits. 

Així  mateix,  l'expedient  estarà  a  la  disposició  dels  interessats  a  la  seu  electrònica  d'aquest  Ajuntament 
[http://alcarras.eadministracio.cat]. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que un  cop va passar per 
urbanisme els projectes de les plaques solars que s’instal·laran a Montagut, es va observar que en la part superior 
de la carretera, encara constaven els camis municipals, ja esborrats el seu dia pel propietari de les finques, i poder 
permutar-los per el 50% del pantà del arròs propietat de AgroLleida i l’espai natural protegit.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta a favor, tot i que considera  
que sempre hauria de quedar algun tipus d’aprofitament públic, cosa que es compensa amb la permuta del 50% del 
pantà de l’Arròs.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que es dona una solució de permuta 
d’uns camins que a la pràctica no hi eren.

4.-  El  regidor  portaveu  del  grup  municipal  d’ERC Sr.  Santi  Pelegrí  manifesta  que  són  uns  camins  que  no 
s’utilitzaven i que pel tipus d’aprofitament de la finca ja desapareixien, considera que el canvi dels camins pel pantà 
de l’arròs serà beneficiós per l’aprofitament de tots els veïns.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb les dues esmenes proposades, amb l'assistència dels 13 regidors que 
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integren el seu nombre legal, s'aprova per unanimitat.

4.- Expedient 180/2021. REVISIÓ DE L’ACORD DEL PLE DEL DIA 18 DE MAIG DE 2021 I DESIGNACIÓ DE 
LA  REPRESENTACIÓ  MUNICIPAL  DE  LA  MESA  GENERAL  DE  NEGOCIACIÓ  COL·LECTIVA  DE 
MATÈRIES COMUNES AL PERSONAL FUNCIONARI I LABORAL 

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECENTS:

1.- La Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, text refós aprovat pel  Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 
d’octubre, preveu en l’article 36.3 la constitució d’una Mesa General per a la negociació d’aquelles matèries 
comunes al personal funcionari, estatutari i laboral. 

2.- La Mesa General de Negociació de matèries comunes s’estableix així com a mecanisme imprescindible per 
afavorir la negociació dins de les Entitats Locals beneficiant la posada en comú dels diferents punts de vista 
sobre totes aquelles matèries objectes de negociació recollides a l’article 37 del text refós de la Llei de l’Estatut 
Bàsic de l’Empleat Públic que afectin a tot el personal laboral, funcionari i estatutari. 

La Mesa General de Negociació de matèries comunes ha de servir com a eina integradora per tal d’aconseguir  
la conciliació entre la defensa dels interessos generals i la millora continua dels serveis que presta l’Ajuntament 
d’Alcarràs als ciutadans i  ciutadanes i els drets reconeguts als empleats i  empleades públics municipals,  i 
també estaran presents les organitzacions sindicals que formin part de la Mesa General de Negociació de les 
Administracions Públiques sempre que haguessin obtingut el 10% dels representants a personal funcionari o 
personal laboral en l’àmbit corresponent a la mesa de què es tracti. 

3.- Actualment l’Ajuntament d’Alcarràs no compta amb una estructura de negociació col·lectiva en els termes 
previstos en la legislació dels empleats públics, malgrat tractar-se d’òrgan de caràcter necessari, circumstància 
que motiva l’impuls de la seva creació i constitució per a la vàlida adopció per part de l’Ajuntament de les 
decisions en matèria d’empleats públics i el respecte al dret a la negociació col·lectiva d’acord amb la legislació 
aplicable. 

4.- D’acord amb el previst en l’article 36.3 del text refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic la 
composició per part de la representació de les organitzacions sindicals legitimades es distribuirà en funció dels 
resultats  i  obtinguts  en les eleccions als  òrgans de representació  del  personal,  en el  cas de l’Ajuntament 
d’Alcarràs els òrgans de representació actuals son els delegats de personal funcionari (3 delegats) i el comitè 
d’empresa (5 membres). 

5.- Vist que la proposta de constitució de la mesa general de negociació de matèries comunes ha estat objecte 
de negociació col·lectiva amb els delegats del personal funcionari i el comitè d’empresa del personal laboral i 
les organitzacions sindicals amb presència en dits òrgans de representació en sessions celebrades en data 
18/03/2021 i 16/04/2021, amb el resultat global de sense acord. 

6.- Per acord del Ple del dia 18 de maig de 2021 es va adoptar l’acord de constitució de la Mesa general de 
negociació de matèries comuns del personal laboral i funcionari, establint-se la composició següent:

- Per part de l’Ajuntament d’Alcarràs: 3 membres, amb la següent distribució: 

- L’Alcalde o Alcaldessa, o regidor/a en qui delegui, que actuarà com a president de l’òrgan.

- Un/a regidor/a, designat per l’Alcalde o Alcaldessa. 

- El Secretari/ària de l’Ajuntament, que també actuarà com a secretari/ària de l’òrgan. 

Es podrà  comptar  amb la  presència  de  persones  assessores expertes  en  el  mateix  nombre  que 
organitzacions sindicals representades, i  amb personal funcionari de la unitat de recursos humans 
amb funcions de suport administratiu. 

- Per  part  de  les  organitzacions  sindicals  legitimades:  5  membres,  que  es  designaran  per  cada 
organització  sindical  legitimada en  funció  dels  resultats  obtinguts  en  les  eleccions  als  òrgans  de 
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representació del personal de l’Ajuntament d’Alcarràs. 

Cada organització sindical podrà comptar amb la presència d’una persona assessora experta.

En qualitat  de persona convidada és permet la presència,  amb dret  a  veu però sense vot,  d’una 
persona representant de cada una de les organitzacions sindicals que tinguin presència en els òrgans 
de representació del personal de l’Ajuntament però que no hagin obtingut resultat suficient per tenir 
dret a representació en la Mesa general de negociació. 

En compliment de la resolució anterior es va convocar la sessió de la MGNMC el dia 29/07/2021, a la que no va 
assistir la representació del sindicat CCOO per disconformitat en la forma de la convocatòria. 

7.-  Que  el  dia  23/09/2021  es  va  rebre  el  Jutjat  Contenciós-Administratiu  núm.  1  de  Lleida,  emplaça  a 
l’ajuntament  al  recurs  núm.  Procediment  Abreujat  399/2021.B   interposat  per Confederació  Sindical  de  la 
Comissió Obrera Nacional de Catalunya, contra l’acord del Ple del dia 18 de maig de 2021, d’aprovació de la 
Mesa general de negociació. Entenent la demandant, en extracte, que ha de ser l’Administració i la majoria de 
la representació sindical qui constitueixi la MGNMC i no el Ple de l’Ajuntament de forma unilateral, ja que el Ple 
no és l’òrgan competent per assolir l’acord.

8.- Que per acord del Ple del dia 30/09/2021, es va comunicar la nova composició de l’equip de govern, tinents  
d’Alcalde,  membres  de  la  Junta  de  Govern  i  regidories  delegades  i  es  va  acordar  la  modificació  de  la 
composició de les comissions informatives derivades de l’estat actual de les majories en els òrgans de govern. 
A tal efecte es va establir que a les reunions de les comissions informatives s’estableix el vot ponderat, amb 
independència dels regidors que assisteixen de cada grup municipal, de tal forma s’estableix el grups, regidors i 
vots corresponents a cada grup municipal en la forma següent:

Grup Regidors Vot ponderat
JxCat 2 2
ERC 2 2
SA 2 2

PSC 1 1

9.- El dia 25/10/2021 es va reunir la MGNMC, que va adoptar, entre altres, els acords següents:

-  Canviar  el  caràcter  de  sessió  extraordinària  del  dia  29.07.21,  establint-la  com  una  sessió  de  caràcter 
informativa, fent constar expressament que no era constitutiva de la MGNMC. incorporant exclusivament el 
punt “Presentació de l’avanç dels treballs previs de la nova Relació de Llocs de Treball (fitxes descriptives dels 
llocs de treball)”,

-  Constituir  la  Mesa General  de Negociació  de Matèries  Comuns,  ex novo,  acordant-se per  unanimitat  la 
següent composició:

Per part de l’Ajuntament:

-L’Alcalde ..., que actuarà com a president de l’òrgan.
-La Tinent d’Alcalde.... 
-El Secretari de l’Ajuntament,...que actuarà com a secretari de l’òrgan.

 
Es  proposarà  al  ple  la  revisió  de  l’acord  del  dia  18/05/2021,  modificant  la  representació  de  l’Ajuntament 
ajustada a l’actual composició de les comissions informatives i  admetent la composició de la representació 
sindical que els designi.

Per part de la Representació Sindical:

a) En representació de CCOO tots els membres escollits en les últimes eleccions sindicals:

3 Representant personal laboral
2 Representant personal funcionari

b) En representació de UGT tots els membres escollits en les últimes eleccions sindicals:
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1 Representant personal laboral
1 Representant personal funcionari

c) En representació de CSC el membre escollit en les últimes eleccions sindicals:
 

1 Representant personal laboral

Per tot l’exposat, previ dictamen de la Comissió Informativa de Governació en la seva sessió de data 25 de  
novembre de 2021, es proposa al Ple adoptar el següent

ACORD: 

Primer.- Revisar l’acord del Ple del dia 18 de maig de 2021 en el que es va adoptar l’acord de constitució de la  
Mesa general de negociació de matèries comuns (MGNMC) del personal laboral i funcionari, deixant-lo sense 
efectes.

Segon.-  Donar  compte  de  la  constitució  de  la  MGNMC efectuada  en  sessió  del  dia  25/10/2021  amb  la 
composició citada a l’antecedent 9 e. Anterior.

Tercer.- Acordar que la representació municipal reflectirà la l’actual composició del Govern municipal 
i de les comissions informatives. Amb el vot ponderat següent:

Grup Vot ponderat
JxCat 2
ERC 2
SA 2

PSC 1

Formarà part de la representació de l’Ajuntament:

-L’Alcalde-President, (o regidor en qui delegui)
-La Tinent d’Alcalde, en representació del grup municipal de JXCAT. (o regidor en qui delegui).
-Regidor-portaveu del grup municipal d’ERC (o regidor en qui delegui)
-Regidor-portaveu del grup municipal de SA (o regidor en qui delegui)
-Regidor-portaveu del grup municipal del PSC (o regidor en qui delegui)

Actuarà com a Secretari: 

El de l’Ajuntament o funcionari en qui delegui. 

Es podrà comptar amb la presència de persones assessores expertes i amb personal funcionari de la unitat de 
recursos humans amb funcions de suport administratiu. 

Quart.- Fer constar que la representació sindical es constituir el dia 25/10/2021 en la forma següent:

a) En representació de CCOO tots els membres escollits en les últimes eleccions sindicals:

-3 Representants personal laboral
-2 Representant personal funcionari.

b) En representació de UGT tots els membres escollits en les últimes eleccions sindicals:
 

-1 Representant personal laboral
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-1 Representant personal funcionari

c) En representació de CSC el membre escollit en les últimes eleccions sindicals:
 

-1 Representant personal laboral

Els  acords  de  la  representació  dels  treballadors  s’adoptaran  per  votació  ponderada  a  la  representació 
obtinguda en les eleccions sindicals per cada sindicat. 

Es podrà comptar amb la presència de persones assessores expertes en el mateix nombre que organitzacions 
sindicals representades.

Cinquè.-  Fer constar que son objecte de negociació col·lectiva per part de la Mesa general de negociació de 
matèries comunes les matèries que afectin a tot el personal, tant funcionari com laboral, de les recollides a 
l’article 37.1 del Text refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
5/2015,  de  30  d’octubre,  amb  l’abast  que  legalment  procedeixi,  respecte  amb  els  principis  de  jerarquia 
normativa i de reserva de llei; i especialment les següents matèries: 

a) L’aplicació de l’increment de les retribucions del personal al servei de les administracions públiques 
que estableixi la Llei de pressupostos generals de l’Estat i de les comunitats autònomes.

b) La determinació i l’aplicació de les retribucions complementàries dels funcionaris.

c) Les normes que fixin els criteris en matèria d’accés, carrera, provisió, sistemes de classificació de llocs 
de treball, i plans i instruments de planificació de recursos humans.

d) Les normes que fixin els criteris i mecanismes generals en matèria d’avaluació de l’acompliment.

e) Els plans de previsió social complementària.

f) Els criteris generals dels plans i fons per a la formació i la promoció interna.

g) Els criteris generals per a la determinació de prestacions socials i pensions de classes passives.

h) Les propostes sobre drets sindicals i de participació.

i) Els criteris generals d’acció social.

j) Les que així estableixi la normativa de prevenció de riscos la laborals.

k) Les que afectin les condicions de treball i les retribucions dels funcionaris, la regulació de les quals 
exigeixi norma amb rang de llei.

l) Els criteris generals sobre ofertes d’ocupació pública.

m) Les  referides  a  calendari  laboral,  horaris,  jornades,  vacances,  permisos,  mobilitat  funcional  i 
geogràfica, així com els criteris generals sobre la planificació estratègica dels recursos humans, en els 
aspectes que afectin condicions de treball dels empleats públics.

En  cap  cas  seran  objecte  de  negociació,  entre  d’altres,  les  matèries  que  no  siguin  competència  de 
l’Administració Local, on hi hagi reserva de llei i, en concret, les contemplades a l’article 37.2 del referit Text 
refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic: 

- Les decisions de l’Administració que afectin a les seves potestats d’organització, sempre i quan no 
tinguin repercussió sobre les condicions de treball dels empleats públics.

- La regulació de l’exercici dels drets dels ciutadans i dels usuaris dels serveis públics, així com el 
procediment de formació dels actes i disposicions administratives.

- La determinació de les condicions de treball del personal directiu.

- Els poders de direcció i control propis de la relació jeràrquica.

- La regulació  i  determinació  concreta,  en  cada cas,  dels  sistemes,  criteris,  òrgans  i  procediments 
d’accés a l’ocupació pública i la promoció professional.

10

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

R
P6

5J
TC

5A
G

G
ST

D
ZH

D
F9

AF
7D

9 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

0 
de

 4
5 



 

Sisè.-  Les sessions de negociació de la Mesa General de Negociació de matèries comunes es duran a terme 
d’acord  amb  les  regles  previstes  per  a  la  convocatòria  i  desenvolupament  de  les  sessions  dels  òrgans 
col·legiats contemplada en la legislació de procediment administratiu. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que l’acord inicial va 
proposar una mesa reduïda, contra la que es va presentar un contenciós administratiu. Des de l’equip de govern 
vam proposar a tots els grups municipals poder afegir-se a la mesa de negociació col·lectiva de matèries comuns,  
ja que els temes que s’hi tracten son d’especial interès en matèria laboral, i més encara a la negociació de la nova 
RLT que marcarà la organització i el capítol 1 pel que fa la despesa. Pactant la constitució de la Mesa en data 25 
d’octubre i esperant així que es retiri el contenciós 

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta a favor. 

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que precisa més detall i informació 
de la causa del canvi de posició respecte a la Mesa. Voldria saber que va passar per canviar la constitució de la  
mateixa el dia 25 d’octubre. Millor si es retira el contenciós administratiu, però sembla que els sindicats s’han sortit  
amb la seva d’una forma fàcil, pensa que aquí ha passat quelcom per cedir tan fàcilment. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés ja l’ha explicat, a la reunió es va pactar i es va proposa retirar el contenciós si s’accedia a 
la participació de tots els representants sindicals, al temps està el canvi d’escenari de majories, al govern sol està el 
grup de JXCAT i es pretén la participació de tots els grups, no passa res perquè participem tots en la Mesa.

El Sr. Ezquerra accepta la proposa perquè l’havia demanat el grup de SA i es requereix majories suficients per 
aprovar les propostes. L’Alcalde replica que sembla que tot be de les seves propostes com les altres 60 instancies 
presentades darrerament, però el sentit comú diu que és un tema que cal obrir a tots els grups municipals, no 
solament serà aprovar horaris sinó també la RLT.

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí es manifesta conforme amb la nova configuració 
de la Mesa, l’hagués agradat que quan manava el Sr. Ezquerra hagués fet efectiva la proposta al seu dia i així  
poder vetllar per aquesta democràcia tant real que ara vol. 

El Sr. Ezquerra replica que sempre ha defensat la democràcia, així ho demanava ja quan estava a l’oposició al  
govern anterior, però quan es va negociar la RLT per ERC no es va incorporar a cap regidor de l’oposició, provocant 
que haguessin de votar en contra sense rebre cap explicació. Ara el govern esta en minoria i tot s’ha d’acordar per 
les majories suficients, ara ja no hi ha majoria absoluta.

El Sr. Pelegrí replica que el grup de SA no va arribar a votar en contra de la RLT, perquè li recorda que va marxar de 
la sessió on s’aprovava sense arribar a votar la mateixa

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per 
unanimitat.

5.- Expedient 2332/2021. MOCIÓ DELS POBLES QUE CONECTEN AMB CAMINS DE LA CHE DEMANANT 
EL TRASPAS A LA GENERALITAT I A LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:
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De comú acord entre tots els grups municipals es formula moció, de conformitat amb allò que preveu l'article 97 
del  Reglament  d’organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals  aprovat  pel  Reial  decret 
2568/1986, de 28 de novembre, es proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció:

MOCIÓ DELS POBLES QUE CONECTEN AMB CAMINS DE LA CHE DEMANEN EL TRASPAS  A LA 
GENERALITAT I A LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA.

Els Pobles de Alcarràs, Almacelles, Gimenells, Lleida, Pla de la Font i les entitats descentralitzades (EMD)de 
Sucs, Raïmat.
 
Aquestes carreteres actualment en domini de la CHE, son una xarxa de camins cabdals per la connexió i 
activitat agrícola dels nostres termes municipals, afectant a centenars de veïns i  veïnes, i son d’utilitat tant 
privada com de maquinaria agrícola ja que s’hi desenvolupa majoritàriament aquesta activitat. 

Aquestes carreteres arriben a finques de pagesos com als centenars de granges de bestiar. ha significat una 
llarga reivindicació dels pobles on transcorren aquest camins, una reivindicació degut al seu mal estat durant 
les darreres dècades, font de multitud de sinistres de conductors de vehicles lleugers i pesats, havent fet tot 
tipus de queixes i escrits des dels ajuntaments al òrgan competent CHE i amb extensió a la Generalitat de 
Catalunya i Diputació de Lleida.

La Generalitat de Catalunya i la Diputació de Lleida sempre van anunciar, si la Confederació Hidrogràfica del 
Ebre asfaltava i senyalitzava aquesta xarxa de camins, ells acceptarien el traspàs i se’n farien càrrec de les 
inversions i dels manteniments futurs.

Un cop finalitzades les obres dels camins de la CHE amb una inversió de 2,5 milions i un total de 80 km, una 
reivindicació llargament demanada i  havent-se fet  treballs asfalt  en calent i  uns altres amb reg asfàltic ,  i  
havent-se pintat i senyalitzat. 

Creiem que ara és el moment per fer aquest traspàs i amb aquest seguir tenir un pla d’inversions, ja que cal 
recordar que hi ha trams que no s’ha actuat i també cal tenir present

Per tot el qual:

DEMANEM:

1.- A la Confederació Hidrogràfica del Ebre, faci el traspàs de titularitat d’aquesta xarxa de camins i carreteres a 
la  Generalitat  de  Catalunya,  els  que  connecten  Alcarràs-Vallmanya  (enllaç  amb  sector  de  Zaidin)  amb 
Gimenells, Pla de la Font i Almacelles i a la Diputació de Lleida la resta de camins del territori.

2.- A la Generalitat de Catalunya, així com de la Diputació de Lleida, l’acceptació de la titularitat  de la xarxa de  
camins provinents de la CHE

3.- Acordar un pla de inversions per tal d’acabar de fer les tasques de tota aquesta xarxa i compromís de tots  
els manteniments  necessaris per tal de garantir la seguretat vial.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.-  L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que després de tants anys 
a la espera de el manteniment i asfaltatge del camí de la Mariola així com la carretera de Vallmanya a Saidi, i un 
cop realitzades les obres per part de la Confederació Hidrogràfica de l’Ebre amb una inversió de quasi 2,5 milions 
d’euros,  és l’hora de traspassar aquestes carreteres a la Generalitat les carreteres que uneixen els municipis 
d’Alcarràs Vallmanya (sector Saidi)  Gimenells, Pla de la Font i Almacelles i a la Diputació la resta de de camins del 
territori, per una major inversió i que no tornin ha arribar a un deteriorament tant gran.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta conforme i que tant de bo  
aconseguim els traspassos proposats.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra es manifesta conforme, considera que cal que 
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es posin les piles en rebre els camins tant la Generalitat com la Diputació, cal felicitar l’actuació molt important pel 
poble ja que no s’havia aconseguit per la política en els darrers anys, considera que s’ha d’aparcar els interessos 
dels partits, amb independència de qui governi, s’haurà de treballar molt perquè no sap si estaran per la labor de  
rebre els camins, caldrà apretar.

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que abans de fer la moció s’hauria 
d’haver consultat amb els SS.TT. de Carreteres de la Generalitat i els serveis corresponents de la Diputació, per si  
les condicions d’execució de les obres eren les més adients per tal de poder rebre els camins, s’hauria tingut que  
consultar amb ells perquè les obres reivindicades durant molt de temps pot ser no són suficients per la recepció.

L’Alcalde respon que sempre s’ha fet pressió, abans i ara, per arranjar els camins, amb independència del color que 
manava i del que hi havia a la Diputació o a la Generalitat, però s’haurà d’assumir la recepció sinó dins de 20 anys 
hi serem igual. Ara s’haurà d’anar a parlar amb ells amb aquesta demanda de tots els municipis.

El Sr. Pelegrí replica que la pressió és correcta, però hauria estat bé haver parlat amb ells perquè a  lo millor no s’ha 
fet l’obra requerida, també li demana a la regidora del PSC que ara que s’estan aprovant els pressupostos generals 
de l’Estat que el seu partit incorpori una partida pel manteniment dels camins. El Sr. Janés li recorda que ja ho va  
demanar l’anterior alcalde d’ERC.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
pels vots a favor dels regidors dels grups municipals de JxCAT, SA i PSC, amb 5 abstencions dels regidors del  
grup municipal d’ERC.

 

6.- Expedient 2022/2021. COMUNICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ PER LA QUAL S’INCOA EXPEDIENT PER 
LA DELIMITACIÓ DELS TERMES MUNICIPALS D’ALCARRÀS I TORRES DE SEGRE.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.- Per Resolució de la Direcció General d’Administració Local del 16/12/2021, s’incoa expedient de delimitació 
de termes municipals,  en  el  Marc de l’elaboració del  Mapa municipal  de Catalunya,  en el  que s’inclou  la 
delimitació  entre Alcarràs i  Torres de Segre,  assenyalant  el  dia  1 de desembre de 2021 a les 10’30 h (a 
l’Ajuntament d’Alcarràs) per iniciar les operacions de delimitació.

2.- Que per donar compliment al que estableix per la aquest organisme, i d’acord amb l’establert al l’art. 32.2 
del Decret  244/2007 de 6 novembre,  s’ha comunicat a tots els propietàries de les finques afectades  de nostre 
municipi mitjançant cartes certificades amb data d’entrega a l’oficina correus  el  8 i 9 de novembre 2021,  i es  
va inserir anunci a l’e-tauler el dia 3 de novembre de 2021

3.- A les actuacions es demana la presència de l’Alcalde, del regidor delegat d’urbanisme, el secretari i el tècnic 
municipal.
 
Es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent

ACORD:

1.- Donar l’ assabentat de la Resolució de la Direcció General d’Administració Local del 16/12/2021, s’incoa 
expedient de delimitació de termes municipals, en el Marc de l’elaboració del Mapa municipal de Catalunya, en 
el que s’inclou la delimitació entre Alcarràs i Torres de Segre. Practicat l’acte d’atermenament a l’Ajuntament 
d’Alcarràs el dia 1 de desembre de 2021.
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2.-  Es  fa  constar  que  pels  serveis  tècnics  municipals  que  es  va  observar  que  s’ha  de  regularitzar  la 
superposició de planejaments en algun sector de sòl urbà on les línies de terme no hi son prou definides, fet 
que s’haurà  de comunicar també als efectes cadastrals.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta Degut a que la Direcció 
General d’Administració Local a través l’Institut Cartogràfic de Catalunya ha portat a terme una reunió amb els veïns 
de les finques afectades per aquesta nova delimitació.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp es manifesta conforme. 

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que es tracta d’una comunicació no 
de resolució.

L’Alcalde informa que és conformitat a una comissió, que la proposta definitiva s’haurà de ratificar pel Ple.

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta assabentat.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per 
unanimitat.

7.- Expedient 3883/2018. REQUERIMENT DE L' ACA A   SGAB SAU (ABANS SOREA), CONCESSIONARIA   
DEL SERVEI D’ABASTAMENT D’AIGUA D’ALCARRÀS,     DE PAGAMENT DE CÀNON COMPLEMENTÀRI   
PER DIFERENCIES DECLARACIÓ DE CONSUM - ESCOMESES AFORAMENT. ANYS 2017, 2018 I PARCIAL 
DE 2019.  

 

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Que segons consta a l’expedient 3883/2018, obert en relació amb el requeriment de l’ACA a SGAB SAU (abans 
SOREA)  del pagament del cànon complementari per les diferències de les declaracions de consum iniciat a 
instància de la concessionària a requeriments de l’ACA en el que s’aprovà una liquidació complementària per la 
diferencia de cànon per les anualitats i pels imports següents:

Data Notificació Anualitat Cànon complementari a pagar

27/10/2021 2017 208.672,30

27/10/2021 2018 152.699,15

25/10/2021 2019 8.201,29

Total   369.572,74

La concessionària del servei d’aigua SGAB SAU (abans SOREA) EXPOSA:
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Primer.- Que, en data 29 d’octubre de 2021, l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) va notificar a SOREA, les  
resolucions sobre les liquidacions complementàries provisionals per tal de liquidar els imports del cànon de 
l’aigua que no ha declarat ni ingressat, segons les determinacions realitzades per l’ACA, corresponents a les 
anualitats 2017, 2018 i 2019.

Segon.- Que els expedients referenciats, per un valor de 369.572,74 € són els següents:

Any Expedient Import (IVA Inclòs)
2017 DAC20200000154 208.672,30 €                   
2018 DAC20200000156 152.699,15 €                   
2019 DAC20200001294 8.201,29 €                       

369.572,74 €                 

Tercer.- Que per tal de donar compliment a aquests expedients i  a aquests imports,  AGBAR actuant com 
empresa subministradora del municipi d’Alcarràs i substituta del contribuent d’acord amb allò establert a l’article 
66.3 TRLMACi,  realitzarà en els terminis  establerts  el  pagament  de les liquidacions emeses per  l’Agència 
Catalana de l’Aigua (Annex1).

Quart.- Que per realitzar la recuperació d’aquests imports, aquesta companyia proposa la repercussió diferida 
als usuaris del servei a partir de la facturació corresponent al primer trimestre de 2022 (2022-01) amb tres línies 
de regularització segons cadascun dels anys (2017, 2018 i 2019), i tenint en compte els contractes que el 
número de trimestres que estaven d’alta en els anys que ens ocupen. 

Cinquè.- Que per tal d’assegurar la recuperació total dels imports dels expedients del cànon de l’aigua ha fet 
arribar  a  AGBAR,  enfront  d’impagaments  i  incidències,  i  compensar  les  despenses  financeres  d’aquesta 
repercussió en diferit aquesta companyia sol·licita l’aplicació d’un 4% sobre la base imposable a repercutir als 
usuaris.  

Sisè.- Que la repercussió resultant d’acord als usuaris del servei d’aigües d’acord amb els punt quart i cinquè 
de l’exposat es resumeix en les següents quantitats i trimestres.

Contractes amb 3 línies regularització cànon 2017-2018-2019

Núm. Contractes Import (sense IVA) Observacions
3532 98,43 €                     8 quotes trimestrals de 12,30 € + IVA

Contractes amb 2 línies regularització cànon 2018-2019

Núm. Contractes Import (sense IVA) Observacions
165 41,75 €                     4 quotes trimestrals de 10,44 € + IVA

Contractes amb 1 línia regularització cànon 2019

Núm. Contractes Import (sense IVA) Observacions
200 2,03 €                       1 quota trimestral de 2,05 € + IVA

Setè.- Que complementant el punt anterior,  i  tenint  en compte el número de trimestres que els contractes 
actuals ja estaven d’alta els anys 2017, 2018 o 2019, les particularitats de les quotes seran les següents:
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Clients s/trimestre alta
Quota 

trimestral 
sense IVA

Nº de trimestres a 
pagar

Nº Clients per 
cada tipus de 
quota a pagar_

4 TM 2017 + 4 TM2018 + 4 TM 2019 12,30 €               8 3436
3 TM 2017 + 4 TM2018 + 4 TM 2019 10,53 €               8 30
2 TM 2017 + 4 TM2018 + 4 TM 2019 8,76 €                 8 22
1 TM 2017 + 4 TM2018 + 4 TM 2019 6,99 €                 8 42
4 TM2018 + 4 TM 2019 10,43 €               4 41
3 TM2018 + 4 TM 2019 7,95 €                 4 46
2 TM2018 + 4 TM 2019 5,47 €                 4 32
1 TM2018 + 4 TM 2019 2,99 €                 4 46
4 TM 2019 2,03 €                 1 46
3 TM 2019 1,52 €                 1 50
2 TM 2019 1,02 €                 1 48
1 TM 2019 0,51 €                 1 56

Vuitè.- Que aquests  expedients  de cànon d’aigua i  la forma de recuperació exposats van ser  recentment 
explicats per aquesta companyia a la Comissió Informativa de l’Ajuntament d’Alcarràs el passat 25-11-2021. 
S’adjunta com Annex2 (consta a l’expedient), la presentació realitzada que recull de manera més detallada els 
punts presentats. 

I  en la seva virtut,   SOL·LICITA:  Que es tingui per presentat  aquest escrit,  i  per efectuades les anteriors 
manifestacions realitzades,  i  en el  mèrit  de les mateixes es dicti  resolució municipal  per  la qual  s’autoritzi 
aquesta  companyia  a  realitzar  les  regularitzacions  del  cànon  d’aigua  dels  anys  2017,  2018  i  2019 en  la 
facturació del primer trimestre del 2022.

Per tot el qual es proposa l’adopció dels següent:

ACORD:

Primer.- Donar-nos per assabentat i conformes amb la regularització del cànon requerida per l’Agència Catalana de 
l’Aigua corresponent a les anualitats següents:

Data Notificació Anualitat Cànon complementari a pagar

27/10/2021 2017 208.672,30

27/10/2021 2018 152.699,15

25/10/2021 2019 8.201,29

Total   369.572,74

Segon.- Autoritzar a la concessionària del servei, SGAB SAU (abans SOREA) aquesta companyia a realitzar les 
regularitzacions del cànon d’aigua dels anys 2017, 2018 i 2019 indicades als antecedents anteriors, en 8 quotes 
trimestrals a partir de la facturació del primer trimestre del 2022. 

Tercer.- Un cop aprovat el Pla director del servei d’aigua contractat amb SGAB SAU (abans SOREA), determinar 
els efectes de la concessió i l’aprovació del pla d’inversions on es contempli la instal·lació de contenidors, per tal  
d’evitar més declaracions estimatives de consum del Cànon de l’ACA.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:
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1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de JxCAT Sr. Jordi Janés manifesta que degut a que Agbar 
empresa concessionària de la gestió de l’aigua a Alcarràs, ens va notificar que l’ACA ens reclama 369.572 € dels 
anys  2017/18/19,  tot  havent  gestionat  les  al·legacions  pertinents,  la  suma resultant  d’aquest  anys  s’han  de 
repercutir als usuaris els propers rebuts, degut a no tenir comptadors a les llars i no saber el consum real, és  
procedeix a una estimació del consum mig al Segrià, Agbar va procedir ja a augmentar el metres cúbics de mitja de 
18/m3 a 31/m3 i així les anualitats a partir del any 2019 no tenir un increment tant alt.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que es un tema important, no fa 
massa ens van pujar el preu de l’aigua i es van fer cues per reclamar a les oficines del servei d’aigua, creu que ens  
hem de ficar per buscar una solució al tema dels comptadors.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que creu que s’hauria d’evitar ficar 
comptadors, com s’ha evitat sempre. Les inversions en el servei de l’aigua pugen quasi 3 milions d’euros, canonada 
generals, estacions depuradores, etc. Ara hem pagat un estudi jurídic del servei que estava pendent de pagament  
des de fa dos anys i no s’ha fet res. Creu que si fiquem comptadors sortirem perdent tots, hem de fer campanyes 
per conscienciar a la gent de no gastar tanta aigua i posar-nos a fer les inversions pendents. Per altra banda no ens 
queda altra d’acceptar la proposta de Sorea per pagar el Cànon. 

4.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que creuen que cadascú ha de pagar 
pel que consumeix i la única solució es ficar comptadors, s’haurà de repercutir el cost sobre tots els abonats, els  
que vetllen per no gastar no poden assumir el cost dels que s’excedeixen. 

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per 
unanimitat.

8.-  Expedient  2380/2021.  MOCIÓ  AMB  MOTIU  DEL  25  DE  NOVEMBRE,  COMMEMORATIU  DEL DIA 
INTERNACIONAL CONTRA LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 24 de setembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Tots els grups municipals acorden refondre les mocions presentades pels grups municipals d’ERC i de JxCAT,
(a la que s’adhereix la resta de grups municipals JxCAT, SA i PSC, i de conformitat amb allò que preveu l'article  
97 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 
2568/1986, de 28 de novembre, 

Es proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció, a la que donen lectura la Sra.  
Ester Ibars i la Sra. Marta Morreres:

Moció amb motiu del 25 de Novembre, commemoratiu del Dia internacional contra la violència envers 
les dones.

Exposició de motius:

La violència contra les dones és una realitat persistent i cruenta que es manifesta de formes diverses (sexual,  
econòmica, psicològica,  institucional  i  simbòlica,  entre d’altres). Aquestes violències són fruit  del  patriarcat, 
sistema social que situa a l’home en una posició dominant i superior envers les dones. Cal desconstruir la 
nostra societat per poder superar les desigualtats i crear noves formes de relació basades en la llibertat i la  
igualtat.
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És per això que ens hem dotat d'instruments pioners com la Llei catalana 5/2008, de 24 d'abril, del dret de les 
dones a eradicar la violència masclista i la seva modificació Llei 17/2020 i d'instruments judicials, d'anàlisis i 
protocols d'atenció especialitzada. Malgrat això, el nombre d'assassinats masclistes creix cada any. Enguany 
s’han produït 22 feminicidis als Països Catalans i no cessa. Ens cal abordar de manera prioritària les violències 
envers  les  dones  mitjançant  la  implementació  de  polítiques  públiques  preventives  que  actuïn  sobre  les 
discriminacions i vulneracions dels drets humans de les dones, en concret i de totes les persones, sigui quina 
sigui la seva identitat sexual i de gènere, en general. És necessari sumar esforços i crear dinàmiques de treball 
cooperatiu que ens permetin crear conjuntament sistemes innovadors per erradicar definitivament la violència 
masclista que representa una greu vulneració dels drets humans i atempta contra la llibertat individual  i  la 
igualtat efectiva entre dones i homes.

Atès a que el 17 de desembre de 1999, a través de la resolució 54/134, l’Assemblea General de la ONU va 
declarar el 25 de novembre com el Dia Internacional per l’Eliminació de la Violència envers les Dones, violència 
de tota mena. Una data que ens ha de servir, no tan sols per la reflexió i creació de consciència des de la 
societat, sinó també para la renovació d’esforços des de totes les institucions polítiques i socials contra la lacra  
que és la violència masclista.

Atès el que empara la Llei orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de mesures de protecció integral contra la 
violència de gènere (BOE núm. 313, de 29 de desembre, i suplement en català núm. 1, d’1 de gener de 2005; 
correccions d'errades BOE núm. 87, de 12 d'abril de 2005, i suplement en català núm. 8, de 16 d'abril de 
2005)  destaca  que  “la  violència  de  gènere  no  és  un  problema  que  afecti  l’àmbit  privat.  Al  contrari,  es 
manifesta com el símbol més brutal de la desigualtat existent en la nostra societat. Es tracta d’una violència 
que es dirigeix sobre les dones pel fet mateix de ser-ho, pel fet de ser considerades, pels seus agressors, 
mancades dels drets mínims de llibertat, respecte i capacitat de decisió”.

Atès al que empara la Llei 5/2008, del 24 d’abril del dret a les dones a erradicar la violència masclista(BOPC 
núm. 257/VIII, e 28 d’abril de 2008 i al DOGC núm. 5123 el 2 de maig de 2008), i que te per objecte establir 
mesures integrals respecte a la prevenció i la detecció de la violència masclista [...] i també reconeix el dret 
de les dones que la pateixen a l’atenció, l’assistència, la protecció, la recuperació i la reparació integral.

Atès el que empara el Conveni del Consell d’Europa sobre prevenció i lluita contra la violència contra la dona 
y la violència domèstica, signat a Estambul l’11 de maig de 2011 y publicat al BOE, núm. 137 de 6 de juny de 
2014, i que te per objecte protegir a les dones envers totes les formes de violència, i preveure i eliminar la  
violència contra la dona i la violència domèstica.

Atès que segons les dades recollides per l’observatori de la Igualtat de Gènere elaborat per l’Institut Català de 
les Dones a Catalunya han estat 12 les dones assassinades per violència masclista al 2020, que al 2019 en 
varen ser 13  i el que portem de 2021 (3er trimestre) en són 12; que les denúncies per violència de gènere al  
2018 varen ser 15.977 i al 2019 de 16.099, suposant un increment del 1%; mantenint-se tant al 2019 com el 
2020 el 53% d’ordres d’allunyament resoltes.

Atès que la ONU, en la seva darrera publicació estima que de les 87.000 dones que van ser assassinades a tot 
el món l’any 2017, més de la meitat (58%) van ser matades per les seves parelles o familiars, data que significa 
que 137 dones al voltant del món són assassinades diàriament per un membre de la seva família. S'estima que 
el 35 per cent de les dones de tot el món ha sofert violència física de gènere per part d'un company sentimental  
o per part d'una altra persona diferent al seu company sentimental (aquestes xifres no inclouen l'assetjament 
sexual) en algun moment de les seves vides.
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Atès  que  segons  els  últims  informes  publicats  sobre  l’impacte  de  la  violència  envers  les  dones  de  tots 
estaments que els estudien i observen, tan nacionals com internacionals, s’acusa una tendència que no va a la 
baixa, es pot afirmar que aquesta realitat és part de la vida i quotidianitat d’una de cada tres dones que són les 
que han patit o patiran violència de gènere física, sexual o psicològica al món i per tant, també del nostre poble. 

Atès que els mateixos informes ens diuen que un dels problemes actuals de la violència masclista és la seva 
pròpia identificació, és a dir, que les dones, en el seu entorn laboral o social, puguin identificar que s’està 
produint  aquesta  greu  vulneració  de  drets  humans i  que  cal  una  major  conscienciació  ciutadana  vers  la 
violència masclista i més recursos humans i econòmics per a fer-hi front.

Atès que es calcula que per a sortir del cicle de la violència masclista es necessiten uns 10 anys i que les 
dificultats  econòmiques  a  les  que  s’ha  d’enfrontar  una  dona  que  fuig  del  seu  maltractador,  fent  gairebé 
impossible la reinserció de les víctimes, especialment aquelles amb fills i filles petits.
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Atès que si  la infància i  adolescència que també son víctimes directes de la violència masclista no tenen 
patrons ni models de salut efectiva constants té un alt risc de repetir patrons d’abús i que l’adolescència és el  
grup de risc més vulnerable.

Atès que en la lluita contra la violència masclista és tan important l’assistència a les víctimes, com la prevenció i  
l’educació des dels primers anys de la infantesa.

Atès que els mateixos informes revelen que una de cada deu dones de la Unió Europea declara haver sofert 
ciberassetjament des de l'edat de 15 anys, la qual cosa inclou haver rebut correus electrònics o missatges SMS 
no desitjats, sexualment explícits i ofensius, o bé intents inapropiats i ofensius en les xarxes socials. El risc és 
major per a les dones joves amb edats compreses entre els 18 i els 29 anys.

Atès que malgrat els avenços obtinguts en la igualtat de drets, es continuen aplicant des d’una perspectiva 
masclista, amb paràmetres d’una societat estructurada a partir del desequilibri de les relacions entre dones i 
homes.
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Atès, que l’única manera de commensurar  el  conflicte  real  de la  violència masclista,  és convertint-nos en 
agents actius i no passius, en agents transformadors; institucions publiques, ciutadans i ciutadanes, entitats, tot 
exercint la garantia dels drets de les dones i marginant i denunciant les actituds abusives i masclistes.

Per tot l’exposat anteriorment, el ple de la corporació proposa l’adopció dels següents: 

ACORDS:

PRIMER. -  Condemnar  els  feminicidis  i  totes  les  expressions  de  les  violències  masclistes  manifestant  el  
compromís  de  treballar  per  fer  del  nostre  municipi  un  espai  lliure  de  violències  masclistes,  dissenyant 
instruments específics per a la prevenció i la sensibilització en igualtat que ataqui des de l’origen la cultura 
patriarcal que atempta contra la vida i els drets de les dones.

Dedicar un sentit i dolorós record a la memòria de totes les dones assassinades i assetjades per violència 
masclista i també expressar la nostra solidaritat amb les víctimes i les seves famílies. Que les seves vides i el 
seu patiment no quedin en l’oblit, alhora que recordar que la  violència és responsabilitat de qui la exerceix  i no 
de qui la pateix.

SEGON. - Instar al Govern de la Generalitat que segueixi desenvolupant la legislació necessària per a incloure 
com a violència masclista totes les violències contra les dones, reconegudes al Conveni d’Istanbul.

TERCER. Dissenyar i dur a terme cicles de xerrades per a diferents edats que fomentin la coeducació, que ens 
parlin dels feminismes i la igualtat, amb espais mixtes i no mixtes al llarg de tot l’any.

QUART. Impulsar els recursos d’atenció́ i prevenció́ com el SIAD - Servei d'Informació i Atenció a les Dones és 
un  punt  de  referència  per  a  les  dones  i  pel  col·lectiu  LGTBI  amb  la  finalitat  de  potenciar  els  processos 
d'autonomia i contribuir a la superació de totes les situacions de desigualtat de gènere.

CINQUÈ.  Manifestar  el  compromís per  eradicar  i  actuar  amb determinació  contra  qualsevol  manifestació 
sexista i estereotipada a les activitats i espais culturals i d’oci que rebin el suport de l’Ajuntament.

SISÈ.  Evitar la programació d’activitats amb discursos xenòfobs, sexistes, masclistes i que incentivin actituds 
discriminatòries capa  qualsevol col·lectiu. Al temps que Vetllar per una programació amb equitat de gènere, en 
la que puguem veure sobre els escenaris, realitzant xerrades o en qualsevol activitat que es realitzi des de els 
regidories diversitat de gèneres per tal de visibilitat referents de diferents col·lectius. 

VUITÈ. Exigir  a  totes  les  administracions  competents  que  adoptin  totes  les  mesures  i  reposi  els  fons 
pressupostaris que permetin l'aplicació efectiva i  el desenvolupament de la Llei orgànica 1/2004, de 28 de 
desembre, de Mesures de Protecció Integral contra la Violència de Gènere i d’altres normatives que siguin 
d’aplicació vigent i futures.

NOVÈ. Declara el seu compromís de fer, de la prevenció contra les violències masclistes i la desigualtat, una 
política  prioritària  i  transversal,  que  impregna  totes  les  polítiques  desenvolupades  a  través  de  les  seues 
regidories. Les accions municipals han de tindre un caràcter pedagògic i transformador i tenir-ho en compte a 
l’hora de planificar les accions de totes les regidories, cosa que s’ha de fer sempre amb perspectiva de gènere 
(tenint present com cada decisió incideix de forma específica en la vida de la ciutadania, i que en la pràctica no 
siguin motiu de discriminació de les dones).

DESÈ. Es compromet a facilitar,  a través dels mitjans públics dels quals  disposa, tot  tipus de campanyes 
dirigides a la prevenció, orientació i conscienciació de les desigualtats entre dones i homes i de la violència 
masclista.  El nostre Ajuntament es compromet a no subvencionar actes en els quals l'entitat organitzadora 
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utilitzi el cos de les dones de forma sexista com a reclam publicitari.

ONZÈ. - Instem a la Conselleria de Justícia, al Ministeri de Justícia i al Consell General del Poder Judicial que 
intensifiquen les tasques de formació dels membres de la judicatura i que revisen els protocols d’actuació.

DOTZÈ. -  Declarem el nostre terme municipal espai contra la tracta de persones, i per això dins les nostres 
competències,  desenvoluparem companyes  perquè  aquesta  greu  violació  dels  drets  humans desaparegui, 
proporcionarem ajuda a les dones objecte de la tracta i  farem campanyes de conscienciació per visibilitzar 
aquesta injustícia. Ens comprometem a donar formació al funcionariat local, des de la policia al treball social,  
per tal de poder actuar correctament.

TRETZÈ. - És absolutament necessari l’ensenyament afectiu-sexual dins del sistema educatiu, és per això que 
instem el Govern de la Generalitat a incloure l’ensenyament afectiu-sexual dins del sistema educatiu perquè 
sigui co-educador. 

QUATORZÈ.- Notificar el resultat d’aquesta moció a totes els estaments competents i d’observació en matèria 
de violència de gènere i masclista, i igualtat de gènere.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora del grup municipal de JxCAT Sra. Ester Ibars manifesta que la moció es la suma de les dos 
presentades pels grups d’ERC i JxCAT. Manifestant que malgrat que es presenti conjuntament manifesta oposició  
al punt Tercer ja que no creu que s’hagin de crear espais no mixtes per establir xerrades de coeducació feminista i 
d’ igualtat.

2.- La regidora del grup municipal d’ERC Sra. Marta Morreres respon que cal educar a cadascuna de les parts amb 
claus diferents, per això es plantegen aquests espais mixtes a la moció.

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per 
unanimitat. Fent constar el vot de qualitat dels 4 regidors del grup de JxCAT respecte al punt 3 r. de la resolució  
expressat anteriorment per la regidora Sra. Ester Ibars.

9.- Expedient 2401/2021. MOCIÓ PER DECLARAR A ALCARRÀS COM A MUNICIPI ESTRATÈGIC PER LA 
IMPLANTACIÓ DE PARCS FOTOVOLTAICS.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 24 de setembre de 2021 que consta a 
l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El grup municipal  de SA i  el del  PSC formulen moció,  de conformitat amb allò que preveu l'article 97 del  
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, 
de 28 de novembre, 

Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent:

MOCIÓ PER TAL D’INSTAR A TOTS ELS GRUPS POLÍTICS DEL PARLAMENT DE CATALUNYA A PRESENTAR 
UNA PROPOSTA DE RESOLUCIÓ A LA MESA DEL PARLAMENT PER DECLARAR ALCARRÀS; MUNICIPI 
ESTRATÈGIC PER LA IMPLANTACIÓ DE PARCS FOTOVOLTAICS EN UN LATIFUNDI QUE NO AFECTA AL 
TIPUS D’AGRICULTURA SOSTENIBLE DE LES EXPLOTACIONS AGRÀRIES FAMILIARS D’ALCARRÀS. 
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Atès que des del gener del 2020, quan es va iniciar les converses amb els promotors dels parcs fotovoltaics a 
Alcarràs, l'Ajuntament havia mantingut diverses converses/ negociacions amb èxit amb el govern de la Generalitat 
per tal exposar uns projectes que s’ajustaven perfectament amb el decret llei 16/2019 de mesures urgents per a 
l'emergència climàtica i impuls de les energies renovables.

Atès que per diverses circumstàncies de caràcter polític, tant abans com després de les eleccions a la Generalitat el 
febrer del 2021, les tramitacions dels projectes s'havien quedat paralitzades. Tot i  haver estat aprovats per la  
ponència de renovables, eina que servia de pre-avaluació de l’emplaçament seleccionat dins del decret vigent per 
passar els primers requisits, abans del tràmit de suficiència documental i d’exposició pública.

Atès que des de la configuració del nou govern sorgit de les eleccions del 14F/2021, hem estat esperant fins a finals 
d'any 2021 per tenir a punt el nou Decret de renovables.

Atès que els promotors han complert amb escreix totes les mesures que els diferents òrgans de govern els han  
sol.licitat i que irremediablement s’han vist endarrerits a causa primer, de la paralització soferta durant molts mesos 
a l’espera de la configuració del nou govern i després; a l’espera del nou Decret de renovables impulsat per la nova 
Conselleria d’Acció Climàtica, alimentació i agenda rural. 

Atès que aquesta paralització primer i espera de la publicació del nou Decret després, tot i el vistiplau del territori,  
ha posat en risc el bon desenvolupament d'un molt bon projecte que no només contempla la implantació de 
renovables a Catalunya sinó que de manera implícita comporta el desenvolupament d'altres projectes a Alcarràs 
com són; la instal·lació d'una planta de tractament de dejeccions ramaderes dins de la mateixa finca, la creació de  
llocs de treball i dinamització d'empreses de serveis locals, la restauració de patrimoni històric com és el bé cultural 
d'interès local de la Casa de Montagut i la possibilitat de destinar els seus usos a la fusió d'un centre d'interpretació 
del món rural amb un centre d'estudis de les energies renovables per tal d'atreure futures inversions, relacionades 
amb les energies verdes i com no, la cerca de finançament de l'Ajuntament amb els impostos que generaran 
aquests parcs solars per  tal  de continuar treballant  per fer d'Alcarràs un hub (centre d'operacions) de la  bio 
economia  circular  i  tenir  cura  de  les  inversions  que  necessita  un  terme  municipal  tan  extens  per  al  
desenvolupament del motor econòmic d'Alcarràs que és l'agricultura i la ramaderia.

Atès que al deixar de regar aquestes 800 hectàrees aproximadament, en concret per l’emplaçament escollit, amb el 
fet de deixar de conrear-les com agricultura de cereal intensiva, suposarà alliberar de regar-les. Circumstància que 
en èpoques de sequera, en les quals el nostre terme es deficitari en dotació d’aigua i pateix restriccions en algunes 
campanyes, es podrà redistribuir aquesta dotació d’aigua de reg mitjançant la Comunitat de regants de Montagut i/o 
de la pròpia finca. 

Atès que estem al límit dels terminis de tramitació on el Real Decreto Ley 23/2020 on es defineix concretament per  
als projectes d’Alcarràs, que es requereix obtenir la DIA a l’abril del 2022 i obtenir l’autorització administrativa abans 
del juliol del 2022.  Requisit essencial per tal que la connexió a Red Elèctrica Espanyola sigui una realitat i a 
Catalunya no tinguem que dependre exclusivament de l’energia que ens arribi des de l’Aragó a través de la línia 
MAT (publicada al BOE de 11 de novembre 2021). Per aquest motiu necessitem amb urgència que totes les forces 
polítiques que volen prosperitat per a Catalunya, enfoquem els esforços i es facin les tramitacions i les seves 
corresponents publicacions al DOGC amb caràcter urgent. 

Hem de recuperar el  temps perdut i  no posar en risc unes inversions que portaran prosperitat  i  diversificació 
d'oportunitats al municipi d'Alcarràs i a Catalunya en general. 

És per aquests motius que el Grup Municipal de Sempre Alcarràs i PSC proposen que el Ple de l'Ajuntament 
d'Alcarràs prenguin els acords següents: 

1. Que mitjançant els portaveus de tots els Grups Parlamentaris que s’hi vulguin adherir, es presenti a la 
Mesa del Parlament d'acord amb el que estableixen els articles 154 i 155 del Reglament del Parlament, 
aquesta moció en format de proposta de resolució i es traslladi de manera subsegüent al debat general, la 
priorització en les tramitacions dels projectes en el que el territori i l’Ajuntament d’Alcarràs hi estan d’acord. 

2. Que en aquesta proposta de resolució a la Mesa del Parlament, es sol.liciti la declaració d’Alcarràs com a 
municipi d’especial interès estratègic per a la implantació dels parcs fotovoltaics. Buscant les solucions 
adients  per  pal.liar  els  diversos endarreriments  per  causes  alienes  als  seus promotors.  Cercant  les 
solucions per tal d’escurçar els terminis de tramitació i així arribar en els terminis establerts per fer la 
connexió a Red Elèctrica Espanyola, tal com s’ha fet en altres Comunitats Autònomes de l’Estat Espanyol. 

3. Que aquest acord es faci arribar a tots els portaveus dels grups parlamentaris amb la màxima urgència 
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per tal de que els que estiguin interessats puguin facilitar-ne l’entrada a la Mesa del Parlament i facilitar-ne 
el  debat  i  la  presa  d’aquesta  vital  decisió  pel  bon  desenvolupament  de  les  inversions  en  energies 
renovables a Catalunya i en especial en terres lleidatanes. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i portaveu del grup municipal de JxCAT Sr. Jordi Janés manifesta que estan d’acord amb la moció, 
recorda els antecedents legals des de l’any 2017 fins el Decret Llei del 2019 de mesures urgents, que no s’ha pogut 
aplicat fins a la seva modificació pel nou decret de 2021 on al final s’ha considerat definitivament perfilada la 
regulació dels parcs solars i fotovoltaics a Catalunya. Sembla que a ERC no li agrada el model proposat al 2019 
amb la tipologia de grans parcs solars i vol potenciar solament l’autoconsum propi en les teulades dels edificis, cosa 
que seria totalment insuficient ja que solament cobriria un 30% les necessitats d’energia. Manifesta que estan fent  
una feina diària perquè tirin endavant els 7 projectes de parcs solars a Alcarràs, dels que solament 4 han iniciat la  
exposició pública, perillant la seva execució per que poden caducar els avals donats per la reserva de producció 
elèctrica adjudicada, considera que per la seva situació són uns parcs estratègics, els primers a Catalunya, que  
poden ser un referen al territori. El seu partit creu en les energies renovables sempre que ho vulgui el territori, i al  
nostre municipi no afectarà absolutament en res al seu valor agrícola.
tramitació

2.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí vol que s’escolti un podcast sobre la pobresa 
energètica, el testimoni d’una víctima de pobresa energètica, seguidament exposa que pel seu grup la moció que 
ens presenten és més pròpia d’un comitè executiu d’alguna de les empreses que han presentat els projectes dels  
parcs solars que d’uns representats polítics elegits democràticament pel poble. Dit això, ens posem en antecedents: 
Venim de 10 anys d'aturada en les energies renovables promoguda, en part, pels que ara ens pressionen amb les 
preses. No per córrer més s'arriba abans i més si on volem anar és a transformar,  a canviar el  model social i 
econòmic des d'aquesta revolució energètica que clarament ens truca a la porta. El gran repte és, doncs, el de 
definir un model energètic propi i que aquest sigui més democràtic, inclusiu, de generació distribuïda i centrat en el 
consumidor. Per tant estar en les nostre mans la transformació del model energètic actual. La clau d’aquest nou 
model energètic és situar el ciutadà i les empreses consumidores d'energia en el centre del  model energètic, 
amb igualtat  de, tracte i  no discriminació, garantint que ciutadans i  empreses puguin  participar  plenament  dels 
mercats energètics a les diferents escales de demanda elèctrica, sobretot en la mitjana i petita escala, mitjançant el 
desenvolupament de l'autoconsum i de les comunitats locals d'energia.  Per això, han de poder desenvolupar-se 
com  a  consumidors  actius  d'energia elèctrica,  és  a  dir,  que  puguin  consumir i,  alhora,  puguin 
generar, emmagatzemar, compartir i/o vendre la seva pròpia energia renovable, ja sigui (directament o a través -
de tercers  (agregadors,  comunitats locals MW  d'energia.,  etc.),  sense  estar  subjectes  a  procediments 
desproporcionadament onerosos ni càrrecs que no reflecteixin els seus costos, dotant-los de capacitat per poder 
decidir d'on ha de provenir l'energia que consumeixen i de les eines necessàries per gestionar el seu consum 
energètic d'una manera eficient i responsable. Així doncs, des del grup d’esquerra demanem que:
- La proposta de declaració de municipi estratègic sigui pel  nostre principal  sector econòmic que és el  sector 
primari: agrari i ramader.
- La  proposta  hagués  anat  encaminada  per  promoure  la  transformació  de  model  energètic  incentivant  les  
instal·lacions d’autoconsum mitjançant les comunitats energètiques locals; per garantir el principis d’aquest nou 
model  més  democràtic,  inclusiu,  social,  just  i  econòmic.   Creiem  que  les  grans  empreses  ja  tenen  els 
seus lobbies de pressió als governs i  no han de ser els polítics  els que es posin al  servei  d’aquestes grans 
empreses sinó que els polítics hem d’estar al servei dels ciutadans que ens han donat la seva confiança. Tal i com 
he apuntat al principi, vostès senyors i senyores de SA i el PSC, es posen al servei de les grans empreses per fer 
pressió a un govern que està fent els seus deures ja que en pocs mesos ha tret a IP el 60% dels projectes de parcs 
solars que hi ha per Alcarràs. Des del nostre grup en el darrer Ple vam dir que ens comprometíem a realitzar el  
seguiment d’aquest projectes i així ho vam fer i sabem que per part del Dept. d’Acció Climàtica s’estan esmerçant 
molts esforços perquè la resta de projectes que encara no han sortit  a IP es publiquin amb la major celeritat 
possible.   Des d’Esquerra  Alcarràs els  demanem que retirin  aquesta  moció i  treballem per  una moció en  la 
que s’empoderi a la ciutadania a caminar cap aquesta sobirania energètica i nou model energètic més social i just 
perquè les persones més vulnerables com la Pilar puguin portar una vida en condicions plenes de dignitat. 

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra creu que el grup d’ERC no s’ha llegit la  
moció. La mateixa Consellera Sra. Jordà s’ha manifestat a favor dels grans parcs fotovoltaics ja que no s’afecta 
a l’autoconsum i son necessaris per atendre les necessitats energètiques del país. La moció pretén que es 
puguin  reduir  els  terminis  per  no  perdre  els  projectes  presentats  fa  un  any  i  poder  tenis  aprovats  les 
declaracions d’impacte ambiental al mes d’abril de 2022, per res més. No té res que veure les polítiques d’ERC 
amb la posició del grup municipal al poble que sembla més dictada per la CUP.
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El regidor Sr. Pelegrí replica demanant al Sr. Ezquerra que no confongui al poble, la moció és de suport a les 
empreses promotores fent pressió al Departament, però és el propi Departament el que està actuant per que 
els projectes tirin endavant, com han dit 4 de 7 projectes estan en exposició pública ja i esperen que abans del 
juliol  estiguin  tots  aprovats.  Però  no  es  pot  mirar  cap  a  un  altre  costat  quan  existeix  realment  pobresa 
energètica.

El Sr. Jordi Castany, del grup d’ERC manifesta que en sessions informatives a les que ha assistit es diu que la  
producció solar és del 25% si sumen les plaques de teulades i petits parcs. El 75% restant hauria de formar 
part de grans parcs solars. Esquerra esta a favor dels grans parcs solars, perquè calen tots: petits, mitjans i  
grans. Esquerra creu en que la producció energètica estigui distribuïda i que en cada territori hagi el que es 
precisi. Dels 7 grans parcs 4 estan en exposició i amb aquestes estem d’acord. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés,  replica que està en contra de que s’incrementin els requisits després d’un any i mig 
d’haver-se presentat els projectes, cada vegada es demanen més requisits, creu que amb el nou decret no es 
presentaran noves promocions i continuarem tenim dependència energètica del gas i altres fons provinents del 
carboni, no acaba d’entendre la batalla quan s’han de facilitar les implantacions sempre que el territori estigui  
d’acord. 

La regidora del grup de JxCAT Sra. Ester Ibars creu que una cosa no hi treu l’altra, tot es pot complementar, i la 
moció el que pretén es no crear més problemes polítics a les empreses que ja han presentat els projectes.

El regidor Sr. Ezquerra, del grup de SA, afegeix que solament es vol evitar que els terminis d’aprovació dels 
projectes presentats no perjudiquin als avals presentats per poder fer els mateixos. 

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per 
8 vots a favor dels regidors des grups municipals de JxCAT (4), SA (3) i PSC (1), amb 5 vots en contra dels  
regidors del grup municipal d’ERC 

B) PART DE CONTROL

10.-  Expedient   JGL/2021/diversos.  COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I  ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN. 
 
 
Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2021. 
 
L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent: 
 
 
Expedient  JGL/2021/18. Núm. 18/2021. Acta sessió ordinària del dia 23/09/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior: sessió ordinària celebrada el 16 de setembre de 2021.
 
2.-  Expedient  1543/2021-1037/2021.  Concessió  de  subvenció  directa  o  nominativa  ACSA  i  l’Associació 
Empresaris del Boví de Carn.
 
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’Alcaldia, del 1038/2021 del dia 17/09/2021, al 1060/2021 
del dia 23/09/2021. 

Expedient  JGL/2021/19. Núm. 19/2021. Acta sessió ordinària del dia 07/10/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior: sessió ordinària celebrada el 23 de setembre de 2021.
 
2.- Assumptes diversos de coordinació de govern.
 
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’Alcaldia, del 1061/2021 del dia 24/09/2021, al 1133/2021 
del dia 07/10/2021. 
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Expedient  JGL/2021/20. Núm. 20/2020. Acta sessió ordinària del dia 20/10/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior: sessió ordinària celebrada el 07 d’octubre de 2021.
 
2.- Expedient 726/2021. Aprovació expedient de contracte del servei de neteja d’edificis municipals
 
3.- Expedient 194/2021. Adjudicació de contracte del servei d’assegurança mèdica col·lectiva.

4.-  Expedient  1976/2021.  modificació  d'ordenança  fiscal  general  reguladora  de  preus  públics:  preu  públic 
sortida portaventura

Expedient  JGL/2021/21. Núm. 21/2021. Acta sessió Extraordinària del dia 26/10/2021.
 
1 Expedient 327/2021. Bestreta final subvenció club de futbol temporada 2020/2021.

Expedient  JGL/2022/22. Núm. 22/2022. Acta sessió ordinària del dia 11/11/2021.
 
1.- Aprovació actes anteriors:  Ordinària celebrada el dia 20 d’octubre de 2021 i extraordinària celebrada el dia 26 
d’octubre de 2021.
 
2.- Expedient 2034/2021. Renovació del conveni entre el Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament d’Alcarràs per a l’adhesió de l’Ajuntament a la xarxa de radiocomunicacions d’emergències i seguretat 
de Catalunya (RESCAT) en l’àmbit de l’associació de voluntaris de protecció civil
 
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’Alcaldia, del 1134/2021 del dia 08/10/2021, al 1274/2021 
del dia 11/11/2021. 

Expedient  JGL/2022/23. Núm. 23/2022. Acta sessió ordinària del dia 18/11/2021.
 
1.- Aprovació acta anterior:  Ordinària celebrada el dia 11 de novembre de 2021 i extraordinària celebrada el dia 26 
d’octubre de 2021.
 
2.- Expedient 399/2021 i 400/2021. Acceptació de subvenció Escola de Música. resolució provisional. subvenció per 
al finançament d’escoles de música de titularitat d’un ens local. curs 2018-2019 i curs 2019-2020. 

 
3.- Comunicació dels acords adoptats per decrets de l’Alcaldia, del 1275/2021 del dia 12/11/2021, al 1300/2021 
del dia 18/11/2021. 

El Ple es dona per comunicat.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

11.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona compte dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs i preguntes de la regidora del grup de S.A. Sra. Dolors Godia.

1ª. Pregunta.- Quan es farà la tanca de l’Escola Comtes de Torregrossa?.

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que la Direcció de l’Escola pretén un tancament perimetral de 
tota la zona, no prevista en la proposta inicial, caldrà renegociar amb la direcció i els tècnics el que sigui més 
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adient.

2ª. Pregunta.- Com es troba l’execució del Pla educatiu de l’entorn?.

El regidor delegat Sr. Gerard Companys respon que la tècnica d’educació ha finalitzat les vacances i en breu es 
farà una reunió per explicar als regidors les actuacions que s’estan fent segons el previst inicialment.

Segon.- Precs i preguntes del regidor del grup de S.A. Sr. Josep  Siscart.

1ª. Pregunta. Com està l’execució de la plataforma de la Llar de Jubilats pendent de fer des de el mes d’agost?

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa reitera el que es va explicar a la comissió informativa d’ahir, falta una 
placa que encara no ha arribat, estem damunt però falta aquesta peça, és un simple tema de tancament.

2ª. Pregunta. Com està l’execució del Carrer Carles Salines de Gabinde, que es va inicia a l’octubre de 2021 i 
ara està tallat, perquè no s’acaba i es dedica la brigada a d’altres obres?.

El  regidor  delegat  Sr.  Agustí  Camarasa respon que la brigada ha tingut  que anar  a  fer altres coses més 
necessàries, tenim els mitjans que tenim i en breu s’acabarà.

3ª. Pregunta.  Com està el tema de l’enderroc de l’edifici de la Pl. del Fortí?, a l’últim ple ho va preguntar i  
encara espera que el regidor li pugui aclarir, el seu grup opta per ens quedessin el solar, considera que no 
s’han fet les obres de demolició que calen urgentment.

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon que s’ha parlat amb els propietaris i s’ha negociat l’adquisició i el 
pagament de les obres d’enderroc, no podem anar més ràpid, recorda que tot ho va planificar el Sr. Sicart quan 
era el regidor responsable juntament amb l’arquitecte. Recorda que en aquella època es buscava al propietari 
de  les  dos  cases  perquè  es  desconeixia  el  titular.  Per  tant  informa  que  s’està  treballant  i  negociant  els 
propietaris per arribar a un acord el més ràpid possible.

4ª. Pregunta.  Ha rebut moltes queixes pel tema de la poda dels arbres, anem tard, tenim 5 persones i no 
avancen, l’any passat ja estava fet, es poden contractar més efectius?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que tenim els mitjans que tenim, i entre la fira i les vacances de personal se’ns  
ha endarrerit l’execució. 

5ª Pregunta.  Al Cr. Esports, com van dir a la comissió informativa, tenim valorat el cost del mur?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que quan s’executin les obres es presentaran les factures, mentre tant sabem 
que tenim aprovat una despesa d’uns 12 mil euros.

5ª. Pregunta.  Al Cr. Calvari, Pau Casals i altres, veu pintades a la vorera i pilones i mobiliari urbà al mig del 
carrer, us l’heu mirat be?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que tot s’ha fet seguin els criteris tècnics, eren propostes presentades pels ells 
que, en tot cas, es revisaran en comissió informativa.

Tercer.- Precs i preguntes del regidor del grup de S.A. Sr. Manel Ezquerra.

1ª  Pregunta. En  el  últim  Ple  Ordinari  celebrat el  30  de  setembre vam  aprovar  per  unanimitat  la  nova 
composició  de  les  comissions  informatives.  Doncs    bé des  de  a  les  hores  solament  s’han  celebrat:  -2 
comissions d’obres. Una ahir amb uns temes molt importants com les permanents i especials i el regim de 
funcionament  la  modificació  del  POUM, 1 comissió  d’hisenda i  governació abans del  ple extraordinari  i  1 
comissió de governació abans d’aquest ple la setmana passada.  -Les Juntes de portaveus brillen per la seva 
absència. Com alcalde no n’ha convocat cap. En la pandèmia vam fer una comissió de sanitat setmanalment 
en el que tractàvem temes d’actualitat i en feia les funcions en moltes ocasions. Apart que comprendreu que 
esteu en un govern en minoria,  i  això comporta ara més que mai  que les decisions es consensuïn entre 
tots. Quan convocarà la primera Junta de portaveus?

La Tinent d’Alcalde Sra. Ester Ibars respon que es convocaran les Juntes quan l’Alcalde o la Junta de Govern 
no tingui competències pròpies per prendre decisions. 
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El Sr. Ezquerra replica que no és el que es pretenia a l’acord del Ple del dia 30/9/2021, ja que les coses 
s’haurien d’acordar per consens perquè el govern està en minoria. La Sra. Ester respon que consta que es 
referia  a  les  competències  delegades,  per  exemple  obres  de  més del  10% de recursos  ordinaris.  El  Sr. 
Ezquerra creu que per ètica es va establir una posició de predisposició al consens de bones intencions, cal fer 
més comissions i arribar a consens.

L’Alcalde Sr. Jordi  Janés respon que el  tema d’ètica i  moral que diu en cada instància de les més de 60 
presentades, que no donat temps als funcionaris a contestar, nosaltres anirem fent les comissions i reunions, 
com ha estat amb el tema de la RLT o el crèdit tot per consens, són formes diferents de veure les coses i per  
molt que es vulguin posar pedres al camí anirem funcionant pel poble d’Alcarràs i el marge de competències 
que tinguem com equip de govern el farem funcionar. La resta s’intentaran acords entre tots i es faran les 
comissions així tinguem temps i temes a debatre.

2ª. Pregunta. S’hauran de replantejar moltes coses si es vol anar en forma de dictadura, les instancies no han 
set 60 sinó 75, de les contestades sol 51.  Ens ha arribat que des de membres del govern, l’alcalde entre ells, 
expliqueu que us matxaquem amb instàncies.  Ho expliqueu de manera pejorativa,  com si  us molestés. Us 
volem explicar, aquí al plenari, perquè ho tingueu clar i no ho utilitzeu amb excuses ni estratègies polítiques, 
totes les instàncies són temes que ens fa arribar la gent, són idees i suggeriments i algunes  són sobre temes 
que sabent que haurien d’estar fent-se, encara no s’han iniciat.  Que sapigueu que nosaltres estem aquí per 
treballar pel poble. No ara ni abans ni a partir d’ara, ho hem fet sempre. Que si et pensaves Jordi que apartant-
me de les competències no vetllaríem per tot, ho sento molt, estem fent instàncies per millorar el poble amb les 
nostres idees i propostes que ens fan arribar. Per tant. Us demanem que ens respongueu les instàncies amb 
més celeritat i amb respostes clares, mullant-vos i prenen decisions, no dirigint-nos a la comissió d’obres per 
exemple, ni ordenant que ens responguin els tècnics.  No les fem per a que es derivin als tècnics. Es tracta de 
que us mulleu els polítics i no es tracta de descarregar la feina de les respostes als tècnics. Els tècnics estan 
per desenvolupar la feina en cada àrea de la millor manera possible. Però primer els polítics han de decidir si  
les volen tirar  endavant o no. El prec va encarat  en demanar-vos que us mulleu els polítics i  evidentment 
l’alcalde amb les seves competències. Com quan per exemple el seu assessor li va recomanar que em cesses 
acollint-se a les competències que té un alcalde i amb això si que es va mullar malgrat que l’arxivament de la  
denuncia a l’Ajuntament ha demostrat la passada de frenada i precipitació. Li demanem que s’aculli a les seves 
competències a l’hora de governar… mullant-se davant dels temes espinosos. Temes que si se solucionen, 
resoldran els problemes de la gent i de l’interès general. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés li respon que demana disculpa si no eren 60 les instancies sinó 75, de les que ha 
respòs a 51, segurament Esquerra es queixarà per si les hem contestat a alguna demanant disculpes. A sobre 
vol  que  les  contesti  totes  l’Alcalde.  Totes  se  les  mira  però  si  les  ha  contestat  totes  no  es  pot  gestionar 
l’ajuntament, perquè sol el dilluns va presentar 15, que poden tenir raonament però no es poden respondre 
ràpidament, i les ha de contestar un tècnic això ho farà. Recorda que són solament 4 persones al govern, que 
realment tret d’algun problema, no s’ha notat perquè tots els seus companys ha fet feina. Recorda també que 
es mulla en tot, plaques, magatzem, amb el que convingui. No l’agrada que governem en minoria, que hagi 
marxat del govern que voldria estar a dins, es respectable, però funcionaran igualment, respondran a tots, però 
demana temps. Totes les respondran perquè són temes que afecten als veïns.

El Sr. Ezquerra demana que no s’estigui dos mesos en respondre, demana respostes a les propostes de les 
idees i suggeriments, coses que s’han de fer o haurien d’estar fetes i no s’han iniciat, però demana que no es 
digui que es fan instancies per ficar pals a les rodes, sinó que es vol treballar pel poble i recollir les seves  
propostes. Són instàncies encarades amb el compromís adquirit de millorar Alcarràs i de fer més eficients els 
recursos econòmics i els recursos humans de l’Ajuntament. Per tant la resposta ha de demostrar que tenim un 
alcalde  que  es  mulla.  O  és  si  o  és  no.  No  val  a  dir  que  ho  estudiarem,  que  ho  traslladarem  al  tècnic 
corresponent, o que ho tindrem en compte però no feu res… i tampoc val… prendre nota perquè evidentment la 
idea és plena de sentit comú i feu veure com si se us hagués ocorregut aquella tarda, i en aquest cas ni la 
responeu  però  la  implementeu,  almenys  en  aquests  casos  el  poble  en  surt  beneficiat. Es  una  oposició 
constructiva de la qual, si li feu cas. us ajudarà a mantenir el treball que vam iniciar aquesta legislatura i del  
qual ni a pesar de les males jugades polítiques no defallirem i que per fer-la has d’haver estat connectat a la 
vida municipal des de sempre. 

La Tinent d’Alcalde Sra. Ester Ibars respon que com han canviat amb el tema instàncies, perquè fins a fa poc 
estaven també al govern i recorda el que opinava de les instancies que entraven els partits que estaven a 
l’oposició. El Sr. Ezquerra sempre les esta dient el que poden dir o el que no poden dir en un to amenaçant, per 
això no sé qui és el que actua d’una forma autoritària. El Sr. Manel Ezquerra respon que no amenaça sol vol fer 
arribar propostes coherents, coses en positiu pel be del poble. 
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Tercer.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Jordi Castany.

1ª Prec. Vol fer una reflexió a la ciutadania sobre el que acaba de dir la regidora Sra. Ester Ibars, i és que es 
pensa diferent si estan al govern o a la oposició, en referencia a les instancies presentades per Esquerra.

2ª Pregunta. Voldrien saber com està la previsió del pressupost?

L’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  li  respon que durant  la  setmana que ve quedarem per  presentar-lo,  en  tot  cas 
intentaran abans de les festes de nadal.

3ª.-  Prec. Respecte  al  parc de  la  via,  considera  que seria  interessant  estudiar  ficar  faroles  amb plaques 
fotovoltaiques, ho demana per estudiar al pressupost. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés li respon que s’estudiarà.

4ª. Pregunta. Estem en una època de transició energètica, es pretén que al 2050 sigui al 100% renovables, 
fugin de les energies provinents del carbono i no oblidem les nuclears. Per tant calen parcs fotovoltaics, la 
promoció  de  l’autoconsum,  informant  que  la  directora  de  l’Icae  anunciava  que  sortirien  convocatòries  de 
subvenció  per  l’autoconsum interesant  per  la  població.  Espera  que  aviat  es  pugui  regular  les  comunitats 
energètiques amb connexions a alta  i  baixa  tensió.  Tot  plegat  ens hem de ser  conscient  que el  paisatge 
canviarà. Per això demana que als edificis públics puguin tenir instal.lacions de plaques solars implicant als 
institut i col.legis fent pedagogia a tota la població.

L’Alcalde contesta que està pràcticament d’acord amb tot, estem plantejant a les empreses que volen fer els 
parcs  solars  que  col·laborin  solidàriament  amb  l’ajuntament  fent  instal.lacions  en  els  edificis  municipals 
responent al recolzament donat. També les comentaven que es podrien fer activitats complementaries com el 
pastoreig  de  les  terres  ocupades  amb  plaques,  etc.  En  tot  cas  s’estudiarà  perquè  s’ha  comprovat  que 
l’enllumenat Led ha reduït molt la facturació. Respecte a les comunitats energètiques espera que els objectius 
es puguin complir amb ampliació de les distàncies i potències entre petits productors. 

Quart.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC. Sra. Marta Morreres.

1ª. Prec. Respecte al lloc de treball que ocupava la Sra. Maria Godia, considera que si s’ocupa cada 6 mesos 
per una persona subvencionada pel SOC serà que el lloc es necessari, pregunta si cal canviar cada 6 mesos i 
formar cada 6 mesos a una persona?, no hi ha continuïtat, per tant demana es torni a contractar a la Sra. Maria 
Godia que coneix el lloc de treball i te experiència.

2ª. Pregunta. Les consta que ha hagut incidència en la programació de la vacunació per la grip, les consta?, 
tenen informació?.

3ª Pregunta.  També que s’ha obert el punt de vacunació del Covid a les Escoles de Baix, quina previsió i  
informació tenim?.

4ª Pregunta. El tema del carnet jove com està?, fa dos anys i encara no tenim la informació a la web. També 
vol preguntar la valoració de la sortida a Portaventura?.

Respostes:

A la primera, la tinent d’Alcalde i regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que es volia reduir a 4 hores el 
servei d’aliments per això es va eliminar el lloc que existia al ban d’aliments, el personal del SOC ajuda i fa 
d’altres treballs diferents, no creu que calgui 8 hores per un servei concret. 

A la segona, el regidor Sr. Gerard Companys respon que sembla que havia una doble llista i solament s’havia 
donat un lloc per vacunar, no sabem res més.

A la tercera, l’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que en dos dies es va demanar de reobrir l’espai de vacunació i 
amb urgència, i s’ha fer conveni per tal de poder donar terceres dosis i la vacunació dels infants.

A la quarta, el regidor delegat Sr. Gerard Companys reconeixen que es cert que no s’ha creat l’espai, han 
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tingut problemes amb els habitatges per als joves, s’ha parlat i negociat però cal concretar, els tràmits són 
llargs. S’ha negociat amb el SAREB pels pisos de l’habitatge jove i s’està estudiant. Respecte a la sortida a  
Portaventura  estan satisfets, la impressió general ha estat positiva pels assistents. 

Quart.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Santi Ribes.

1ª. Prec.  Volen donar les felicitacions per poder-se haver fet novament la Fira del comerç i serveis, espera que 
l’any que ve es pugui repetir i potenciar, s’ha pogut fer tot molt ràpidament i esperem poder preparar la de l’any 
vinent, així ho demana l’ACSA.

2ª.  Prec.  Com han sentit  dir  als  regidors  de  SA ens sentit  com ells  es  senten  ara,  moltes coses s’han 
assabentat per les xarxes socials. 

El Sr. Manel Ezquerra de SA solament vol fer veure que no es pot actuar així perquè es un govern en minoria.

L’Alcalde Sr. Jordi Jané no està d’acord, tot es millorable, tots s’han trobat sols, solament son 4 persones i  
hauran de millorar. 

Respecte  a  la  Fira  l’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  respon  que  es  va  poder  fer  a  la  plaça  del  mercat  amb  la 
col·laboració de l’ACSA si acompanya el temps, afortunadament tenim les empreses i una brigada que han 
col.laborat per poder fer-la en condicions i amb les preses dels temps que vivim, tots ho van fer d’un dia per 
l’altre, però casi be tothom estava content, es un debat a mantenir amb l’ACSA per l’any vinent.

Cinquè.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Santi Pelegrí.

1ª.-  Prec. Des d’esquerra celebrem que s’hagin arranjat  els camins de la CHE després de molts anys de 
reivindicacions  malgrat  les actuacions  no  hagin  estat  les  desitjades  ni  les  exigides  per  fer  un  traspàs en 
condicions. Tampoc ens agrada que amb recursos de l’Ajuntament es facin actuacions a una via que no pertany 
a la nostra xarxa de camins, amb això volem dir que enguany s’han segat fins a 3 cops les vores de la carretera 
amb el tractor i la picadora de l’Ajuntament, mentre que a la resta de camins tant sols se n’ha passat 1 i en 
alguns cap. En el ple de 30 de juny d’enguany, vam fer un prec dirigit a l’equip de govern i a la companya  
regidora de PSC perquè vetllessin que en els pressupostos de l’Estat s’inclogués una partida pel manteniment 
d’aquestes vies, per tant els apel·lem perquè ens informin de l’estat d’aquesta partida als pressupostos de 
l’Estat i que es deixin de destinar recursos de l’Ajuntament en el manteniment d’una infraestructura que no ens 
pertany deixant desatesos els camins municipals.

L’Alcalde es dona per comunicat fent referencia a la Moció anteriorment aprovada.

2ª.- Pregunta. El 22 d’octubre ens vam assabentar per la premsa de l’arxivament de la denúncia dels 2 agents 
de la policia local al regidor i  anterior Tinent d’Alcalde el Sr.  Manel Ezquerra.  Per tant,  demanem accés a 
l’expedient  arxivat  ja  que  com a  regidors/es  de  la  corporació  tenim  dret  a  aquesta  informació.  També  li  
demanar-li  al  Sr.  Alcalde  que  ens  respongui  a  les  següents  qüestió:  - Ens  pot  explicar  les 
conclusions/recomanacions de  la  comissió  d’investigació  i  protocol  d’assetjament?.  - Han  respectat les 
conclusions/recomanacions d’aquesta  comissió  o  protocol?  I  que  reflexioni  sobre  la  següent  definició: 
La violència  institucional és  la violència exercida  per  agents  governamentals,  jurídics  i  funcionaris  en 
compliment de les seves funcions, incloent normes, protocols, pràctiques i privacions en regiment d'una o més 
persones.  Es  caracteritza  per  l'ús  de poder per  a  causar  dany  i  reforçar  els  mecanismes  establerts 
de dominació.

3ª.-  Pregunta. Els demanem que ens responguin a les instancies presentades el  dies:  - 17/11/2021 en la 
que sol·licitem (literal  de  la  instància).  - 23/11/2021 2  en les  que sol·licitem tornar  a  convocar  la  comissió 
informativa de disciplina urbanística i  es faciliti  l’estat  de tots els expedients  en tràmit  i  resolts a la major 
celeritat possible i que a la vista de l’interessant jornada del passat, present i futur de la casa de Vallmanya 
s’autoritzi poder la realitzar el proper dia 17 a la sala del Centre Major, també demana copia del requeriment  
tramés al propietari de la casa de Vallmanya del que l’Alcalde va dir que no s’havia rebut resposta.
 
4ª.-  Pregunta. Hem estat assabentats que aquest dimarts van tenir una reunió Ajuntament, Diputació, Dept. de 
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Cultura i Dept. de Patrimoni per abordar la qüestió de la Casa Vallmanya. No en sabem ben bé els detalls 
d’aquesta però el que sí podem dir és que per part de la Diputació i els dos Departaments de la Generalitat van 
fer  una  proposta  de  signar  un  conveni  per  dotar  a  l’Ajuntament  d’Alcarràs  d’ajuts  per  la  conservació  i  
rehabilitació de la Casa Vallmanya, però amb la condició que l’Ajuntament n’adquireixi la titularitat, és a dir, es 
faci càrrec de la compra. Arribats a aquest punt, Sr. Janés, ens pot explicar que te pensat de fer? Inclourà una 
partida al pressupost de 2022 per la compra de la Casa Vallmanya?

Respostes:

A la primera.- L’Alcalde respon que ja s’ha comentat en l’aprovació de la moció demanant el traspàs dels 
camins de la Diputació i la Generalitat, en tot cas es vetllarà la conservació.

A la segona.- L’Alcalde consultarà als serveis jurídics si es pot donar accés a un expedient per raó de la 
protecció de dades personals deduïdes en un expedient sancionador i  del  que consta denuncies judicials. 
Respecte al tractament donat per raó de la violència de gènere institucional no es contesta ni es posiciona ja 
que es van activar els protocols, s’han realitzat les formacions i es va fer el que s’havia de fer.

A la tercera.- L’Alcalde respon que la comissió informativa de disciplina es va obrir per tal de donar compte de 
les  més  de  20  denuncies  que  havia  fet  el  SEPRONA i  que  es  van  donar  trasllat  a  la  Direcció  General  
d’Urbanisme i de les que l’ajuntament anterior no havia fet res. Es parlarà amb els serveis tècnics i de disciplina 
per atendre la petició.

A la tercera.- El  regidor  Sr.  Gerard Companys informa que les instàncies s’han respòs,  en concret  la de 
demanar la sala del Centre Major s’ha autoritzat, lamenta que quan es va fer la mateixa jornada relacionada 
amb la Casa de Vallmanya a Lleida no hi havia ningú dels que la demanen ara, solament estaven d’Alcarràs ell 
i l’Alcalde. Es donarà copia de les actuacions de seguiment. El tema de les propostes de la Conselleria, tant de 
bo s’hagués comprat la casa abans per l’anterior govern, en la reunió que es va tenir amb la conselleria, la  
diputació i  la direcció general de patrimoni es va dir que s’estudiarien els ajuts, però pel memorial històric 
solament disposaven de 200 mil euros per tota Catalunya, la proposta de conveni es valorarà i es proposarà al 
ple. Reflexiona de que si no poden acabar la casa de Montagut tampoc podrem amb la casa de Vallmanya que 
es valora en 1.8 milions d’euros, es a dir serà el ple el que resoldrà ara tenim el que tenim pressupostàriament.  
Insisteix que sigui la Generalitat la que la compri,

Replica el Sr. Pelegrí preguntant si incloem la compra de la casa al pressupost si tenim conveni?. L’Alcalde Sr.  
Jordi Jané respon que sense la seguretat del conveni no es poden incloure despeses al pressupost. El regidor 
Sr.  Companys  respon que el  conveni  solament  proposava una aportació  de 100 mil  euros,  ja  comencem 
malament no hi ha ni per comprar la casa. La regidora delegada d’hisenda Sra. Ester Ibars respon que no es 
poden atendre totes les demandes d’inversions que s’han fet en aquet ple, el pressupost és limitat, tant de bo 
pogués arribar a tota reu: el parc de la via, la casa de Vallmanya, la de Montagut i es que la tresoreria dona pel  
que dona, vol que es faci una reflexió quan es passi a informar el nou pressupost. 

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
 
I perquè consti als lliuro aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde. 
 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                            Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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